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By- og Boligudvalget 

Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 
del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF)

Spørgsmål nr. 121:

Ministeren bedes kommentere artiklen ”Politi og brandfolk stenet i Hundige” i Ekstra Bladet 28. juli 
samt redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil igangsætte i den forbindelse og om ministeren 
anerkender, at indsatsen for området bliver mindsket efter regeringens nye ghettoaftale, ifølge 
ministerens svar på BYB alm. del 
opfylder det foreslåede nye kriterium om beboernes erhvervsuddanne
indkomstkriterium. Det fremgår endvidere, at området opfylder 1 af de 5 kriterier, og området vil 
således efter regeringens udspil ikke komme med på listen over særligt udsatte boligområder.

Svar:

I artiklen ”Politi og brandfolk stenet i Hundige” fremgår det
lavede alvorlig ballade i Askerød. Der blev både kastet sten mod politi og brandvæsen og mod 
bybusser med passagerer. Baggrunden var tilsyneladende, at de unge forsøgte at forhindre poli
sikre sig spor fra en varevogn, som var blevet efterladt i Askerød efter et indbrud i Greve.  

Det er bekymrende, at denne gruppe 
kaste med sten mod almindelige bybusser
Episoden viser også med stor tydelighed, at 
absolut ingen respekt har for vitale 

Greve Kommune har overfor Ministeriet 
at der generelt er sket en udvikling til det værre

Derudover er det opfattelsen i Greve Kommune, at det faktisk lykkedes at begrænse optøj
boligområdet. Det forklares med, at 

havde et forældrenetværk succes med at holde unge væk fra optøjerne. 

Netværket er sammen med en række andre kriminalpræventive indsatser i Ask
satspuljemidler til en helhedsorienteret gadeplansindsats, som blev afsat i satspuljeaftalen i 2010. 

Greve Kommune fik bevilget 9 mio. kr.
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Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 
efter ønske fra Karina Adsbøl (DF)

Ministeren bedes kommentere artiklen ”Politi og brandfolk stenet i Hundige” i Ekstra Bladet 28. juli 
samt redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil igangsætte i den forbindelse og om ministeren 
nerkender, at indsatsen for området bliver mindsket efter regeringens nye ghettoaftale, ifølge 

ministerens svar på BYB alm. del – spm. 85, hvoraf det fremgår af tabellen, at Askerød hverken 
opfylder det foreslåede nye kriterium om beboernes erhvervsuddannelse eller det foreslåede 
indkomstkriterium. Det fremgår endvidere, at området opfylder 1 af de 5 kriterier, og området vil 
således efter regeringens udspil ikke komme med på listen over særligt udsatte boligområder.

stenet i Hundige” fremgår det, at en gruppe unge i slutningen af juli 
lavede alvorlig ballade i Askerød. Der blev både kastet sten mod politi og brandvæsen og mod 
bybusser med passagerer. Baggrunden var tilsyneladende, at de unge forsøgte at forhindre poli
sikre sig spor fra en varevogn, som var blevet efterladt i Askerød efter et indbrud i Greve.  

nne gruppe unge udviserligegyldighed overfor deres medmennesker
sten mod almindelige bybusser og derved udsætte passagerne for alvorlig fare for skade

med stor tydelighed, at vi her har at gøre med normløse unge mennesker
vitale autoriteter i vores samfund. Og det er uacceptabelt

Ministeriet for By, Bolig og Landdistrikter tilkendegivet, at de ikke oplever, 
udvikling til det værre i Askerød. 

Derudover er det opfattelsen i Greve Kommune, at det faktisk lykkedes at begrænse optøj
Det forklares med, at flere af de indsatser, som er iværksat i området, har båret frugt

havde et forældrenetværk succes med at holde unge væk fra optøjerne. 

Netværket er sammen med en række andre kriminalpræventive indsatser i Askerød finansieret med 
satspuljemidler til en helhedsorienteret gadeplansindsats, som blev afsat i satspuljeaftalen i 2010. 

fik bevilget 9 mio. kr. over en fireårig periode til indsatser i Askerød. 

Dato:

Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 121 BYB alm. 

Ministeren bedes kommentere artiklen ”Politi og brandfolk stenet i Hundige” i Ekstra Bladet 28. juli 
samt redegøre for, hvilke initiativer ministeren vil igangsætte i den forbindelse og om ministeren 
nerkender, at indsatsen for området bliver mindsket efter regeringens nye ghettoaftale, ifølge 

spm. 85, hvoraf det fremgår af tabellen, at Askerød hverken 
lse eller det foreslåede 

indkomstkriterium. Det fremgår endvidere, at området opfylder 1 af de 5 kriterier, og området vil 
således efter regeringens udspil ikke komme med på listen over særligt udsatte boligområder.

en gruppe unge i slutningen af juli 
lavede alvorlig ballade i Askerød. Der blev både kastet sten mod politi og brandvæsen og mod 
bybusser med passagerer. Baggrunden var tilsyneladende, at de unge forsøgte at forhindre politiet i at 
sikre sig spor fra en varevogn, som var blevet efterladt i Askerød efter et indbrud i Greve.  

medmennesker ved at
og derved udsætte passagerne for alvorlig fare for skade. 

vi her har at gøre med normløse unge mennesker, som 
i vores samfund. Og det er uacceptabelt.

tilkendegivet, at de ikke oplever, 

Derudover er det opfattelsen i Greve Kommune, at det faktisk lykkedes at begrænse optøjerne i 
værksat i området, har båret frugt. Fx 

erød finansieret med 
satspuljemidler til en helhedsorienteret gadeplansindsats, som blev afsat i satspuljeaftalen i 2010. 

over en fireårig periode til indsatser i Askerød. 
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I et lidt større perspektiv mener kommunen, at SSP- samarbejdet er en succes. Bl.a.holder politi og 
socialarbejdere bekymringssamtaler med forældre, hvis de observerer, at børn og unge er på vej i den 

forkerte retning. Det har ifølge kommunen en god præventiv virkning. 

Derudover har Ministeriet for By, Bolig og Landdistrikter en initiativaftale med Greve Kommune, som 
blev indgået, fordi Askerød i 2010 optrådte på listen over særligt udsatte boligområder. Aftalen er 
indgået for fire år, og den løber videre, uanset om Askerød aktuelt befinder sig på listen over særligt 

udsatte boligområder.

Greve Kommune har endvidere mulighed for at ansøge puljen på 2x15 mio. kr. til en helhedsorienteret 
boligsocial indsats.Puljen kan bruges til at iværksætte en række af de indsatser, som fremgår af den 
værkstøjskasse, som blev lanceret i foråret sammen med regeringens udspil ”Udsatte boligområder –
de næste skridt”. I udmøntningen af puljen prioriteres indsatser, som kan styrke trygheden i de udsatte 
boligområder, både i form af boligsociale kriminalpræventive indsatser og kriminalpræventiv 
indretning. Samtidig leverer vi med den nye værktøjskasse redskaberne til at løfte områderne ud af 

den negative spiral, de befinder sig.

Jeg kan således afvise, at indsatsen i Askerød bliver mindsket, såfremt Askerød ikke vil figurere på 
listen over særligt udsatte boligområder efter den nye opgørelsesmetode, som jeg fremsætter 

lovforslag om til oktober. 

Med venlig hilsen

Carsten Hansen


